
Dagsorden Friluftsrådet København d. 7 april 2022 

 

1 Valg af ordstyrer og referent 
Godkendelse af dagsorden  
 
Dagsorden. 

1. Referat fra sidste møde (årsmøde) – link til referat her: 

 

2 Opsamling siden sidst, bordet rundt (Punktet må gerne forberedes hjemmefra. Det skal overvejes hvad 
vi orienterer om, hvad vi bruger hinanden til, fx sparring og ting af principiel karakter) 

1. besøg af Winni/Thorbjørn til et oplæg og snak omkring Lynetteholm (se vedhæftet 
bilag omkring Lynetteholm) 

 
 

3 Kommende handling  
- Konstituering af Friluftsråd København 

- Opdatering af bestyrelsesoversigt/ansvarsskema 

- Valg af kommunerepræsentant i grønt råd Tårnby/Dragør 

- Fordelingsansvarlig på mailboksen 

- Besøgsrunde i kommuner med ”ny” borgmester (bilag: mail fremsendt separat). 

Hvem/hvad og hvordan 

- Valg til parkbrugerråd Amager Strand 

4 Tema indsatser (her sætter vi dagsorden på indsatser vi vil være proaktive på) 
1. Inddragelse af børn og unge i Friluftsrådet. Opsamling fra bestyrelsesmøde d. 6 feb. 

(udskudt da Cæcilie ikke deltager) 

2. Evt. nyt fra ”veje og stier” v/Dorrit 

 

5 Indkomne forslag til bestyrelsesarbejde 
Ud over tema indsatser kan der være forslag vi som bestyrelse kan vælge at forholde os til, fx Det blå 
København, kommunale friluftspolitikker m.m. 
 
1.Kort snak omkring proces for tematikker i 2022/2023 – hvordan gør vi, og hvornår? 

- Friluftspolitikker i kommunerne  

- Børn & unge i naturen 

- Det blå foreningsliv 

- Stier og veje 

Forslag om vi sætter den overordnet strategi til diskussion, således vi vender alle punkter i strategien.  
Alle skal have adgang til naturen 

Naturen skal være rig og fuld af oplevelser 

Flere skal have inspiration til friluftsliv 

Foreninger og fællesskaber skal have gode vilkår 

https://friluftsraadet.dk/om-os/strategi 
Har vi holdninger og indsatser i vores område til punkterne? En måde at spille op af det politiske som 
fra hovedbestyrelsen har afstemt. 
 

https://friluftsraadet.dk/sites/friluftsraadet.dk/files/media/document/%C3%85rsm%C3%B8de%20K%C3%B8benhavn%202022%20referat.pdf
https://friluftsraadet.dk/om-os/strategi


Det blev besluttet (møde d. 6. feb.) at vi tager ovenstående på dagsorden i møderække efter 
årsmødet. 
2.Henvendelse fra Karina Rauff Meistrup – shelters rundt om amager (se bilag vedhæftet dagsorden). 
 
3.Formelle beføjelser, fx.: 

Hvilke afgørelser er det vi kan påklage?  

I hvilke situationer har vi en særlig høringsret?  

I hvilke situationer er vi henvist til at indsende høringssvar som alle andre - og hvordan bliver 
vi opmærksomme på sådanne planer eller afgørelser? 

I hvilke sager skal vi være reaktive og i hvilke sager skal vi være proaktive? 

 
 
 
 
 

6 Eventuelt  
1.  

  

  

  



Bilag: henvendelse Karina 

Hej Martin.  

Min tanke med faciliteter til at kunne ro rundt om Amager med overnatning er, at jeg tror, det ville kunne få flere ud 

og bruge naturen på andre måder.  

Der findes mange kajakklubber rundt på Amager og inde i Inderhavnen. 

Mange af brugerne bruger kun kajak til at tage ud i nogle timer for at nyde friheden på vandet.  

Jeg forestiller mig, at en del af dem, ville være interesseret i at tage en weekendtur i kajak, når det kunne foregå lige 

fra deres klub, og med den tryghed det giver at ro kystnært i kendt farvand.  

Man kan jo nu ro ud og overnatte på Ungdomsøen, men det kræver flere færdigheder eller større selvtillid i kajak at ro 

derud, fordi det er i mere åbent vand og der er store skibe, man skal tage hensyn til.  

Hvis man havde muligheden for at overnatte rundt på Amager, tror jeg at en større del af kajakroere ville prøve det, 

og måske få blod på tanden til at prøve mere friluftsliv eller ture andre steder.  

På samme måde kunne man forestille sig, at turister i København ville leje kajakker for at ro Amager rundt, hvis det 

blev en mulighed.  

Umiddelbart tænker jeg, at der skulle være mulighed for overnatning i shelter (og meget gerne også plads til telte) 3 

steder rundt på øen: 

Refshaleøen eller evt Amager Strandpark 

I nærheden af Dragør 

I nærheden af Amagermotorvejen 

Disse steder, tror jeg, ville give alle klubber et shelter i overskuelig afstand, og strækningerne imellem hvert shelter er 

overskuelige for de fleste roere.  

På Refshaleøen, Amager Strandpark og Dragør er det let at finde steder at spise, så folk, der ikke selv har kogegrej ville 

kunne tage en overnatning uden at bekymre sig for den del.  

En ting, jeg mener, ville være meget vigtigt, er toiletter nær overnatningsstederne.  

Da Amarminoen blev lavet, kom der et stort problem pga de manglende toiletfaciliteter. Det tror jeg blev et problem, 

da strækningen tiltrækker folk, der normalt ikke færdes i naturen i længere tid ad gangen.  

Det samme problem kunne jeg forestille mig, hvis der kom faciliteter til Amager rundt i kajak. Denne strækning ville 

lokke folk på tur, der ikke er vandt til at færdes i naturen i længere tid.  

Desuden tror jeg, at flere ville have mod på at prøve en tur med overnatning, hvis de ved, at forholdene er 

nogenlunde civiliserede og lette at gå til for folk, der ikke før har overnattet i det fri.  

Og de lokale og andre brugere af området ville også få en bedre oplevelse, hvis de ikke oplever gener i forbindelse 

med de nye gæster i området, som det skete med Amarminoen.  

Desuden ville f.eks toiletter ved motorvejen også kunne bruges af andre brugere af naturen og Amarminoen, hvilket 

være en win win.  

Jeg håber mine tanker kan bruges som oplæg, og jeg glæder mig meget til at høre, om det er noget, der er værd at 

arbejde videre på.  

Mange hilsener, Karina  


